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Verslag bestuurlijk overleg programmeringsafspraken wind 

Vrijdag 9 februari 09:45 – 10:45 uur 

Locatie : Digitaal, MS Teams 

Aanwezig  : Tijs de Bree (provincie Overijssel),  (provincie Overijssel), 

 (provincie Overijssel), Ben Beens (Rijssen-Holten),  (Rijssen-Holten), 

Jaimi van Essen (Deventer),  (Deventer),  (Deventer) 

Nr. Onderwerp 

1. Agendapunten 

Tijs de Bree geeft een korte uitleg over het doel van programmeringsafspraken en de ruimte die 

daarin is. Het staat gemeenten vrij om programmeringsafspraken te maken. Als er geen 

afspraken worden gemaakt, dan kan GS een maximum voor het gebied vaststellen (zoals het nu 

in het ontwerp-beleid staat opgenomen). Binnen dat maximum worden aanvragen in 

behandeling genomen. 

Vraag van Tijs de Bree om hierop te reflecteren en of we hierop voort kunnen bouwen.  

Jaimi van Essen heeft een raadsmemo verstuurd waarin de boodschap is meegegeven dat het 

college van Deventer voornemens is om programmeringsafspraken te maken. Uitdaging om 

binnen het tijdsframe om de raad wel enige positie te geven om het standpunt van het college al 

dan niet te volgen.  

Ben Beens geeft aan dat voor het college een eerste fase voor de eerste molens haalbaar zou 

kunnen zijn, maar dan verplaatsen naar het zoekgebied. De locatie voldoet ook aan het 

gemeentelijk principe om nabij infrastructuur wind te realiseren. Daarbij ook nadrukkelijk positie 

voor de coöperatie. Voorkeur is om de programmering in te zetten op maximaal 54 GWh (60% 

van RES-bod). De gemeenteraad is nog niet zo ver. Gemeenteraad en college zien 8 

windturbines in het voorkeursgebied niet zitten. De ontwikkeling van windenergie zou in bredere 

context moeten worden gezien. De opgaven zijn groot en moeten elkaar niet in de weg staan. 

Zoals woningbouw, landbouw, etc. Die behoefte leeft in Rijssen-Holten. 

Jaimi van Essen zou graag in één helder overzicht een totaalplanning hebben. Tijs de Bree zegt 

dat de planning nu grofmazig is en onder voorbehoud en dat wij deze uiteraard zullen delen. Wij 

proberen daarbij zo goed mogelijk rekening te houden met de gemeentelijke processen. 

: Volgende week vrijdag komt pas de commissie m.e.r. dus daarna weten we 

pas op welke datum (ongeveer) het advies binnen is en wat dit betekent voor de route richting 

vaststelling van beleid. De programmeringsafspraken moeten gemaakt zijn voordat de 

omgevingsverordening is vastgesteld. 

Tijs de Bree verduidelijkt: maximum GWh komt in de omgevingsverordening (door PS), de 

programmeringsafspraken (door/met GS en colleges van gemeenten) niet. Met het vaststellen 

van de omgevingsverordening, vervalt het voorbereidingsbesluit. In de omgevingsverordening 

wordt verwezen naar de programmeringsafspraken. De uitwerking landt in het PPE. Als er geen 

programmeringsafspraken zijn, zijn er geen gronden om aanvragen te weigeren. 



Jaimi van Essen: gemeenteraad Deventer heeft al kaders gemaakt in de RES. Dat gaat over 4 

windturbines. Verzoek om het hierbij voor nu te laten en in de programmeringsafspraken en 

daarnaast een maximum GWh af te spreken zonder vertaling naar aantal extra turbines. 

Ben Beens vraagt hoe om wordt gegaan met principeverzoeken? Tijs de Bree geeft aan dat dit 

mede afhankelijk is van de afspraken die gemaakt worden ten aanzien van de programmering 

waarbij gebieden en fasering kunnen worden aangegeven. Daar moet de gemeente dan wel 

duidelijke afspraken over maken. Die afspraken moeten transparant zijn en voldoende ruimte 

bieden voor de ontwikkeling van windenergie.  

Jaimi van Essen verduidelijkt dat met het maken van programmeringsafspraken de colleges de 

mogelijkheid wordt geboden om dicht bij het RES-bod tot afspraken te komen met een stip in 

GWh uitgedrukt waarover later aanvullende afspraken worden gemaakt.  

Tijs de Bree geeft aan dat er nu niet direct voor 280 GWh aan concrete afspraken moet te liggen, 

maar vraagt of de bereidheid er is om afspraken te maken. Maar er moet wel sprake zijn van 

fasering die uiteindelijk optelt tot de 280 GWh. Ben Beens geeft aan dat de max 4 turbines is.  

Tijs de Bree concludeert. Er is bereidheid van Rijssen-Holten om afspraken te maken. Er zijn wel 

kanttekeningen geplaatst. Gesprek krijgt een vervolg. Wees duidelijk naar de gemeenteraden 

over het perspectief en dat het maximum 280 GWh is, waarbinnen concrete afspraken worden 

gemaakt.  

Tijs de Bree vraagt over ‘meekoppelkansen’ waarbij provincie mogelijk ondersteunend kan zijn 

aan de gemeenten. Windenergie is geen opzichzelfstaand thema. Benoem de aansluitende 

thema's die de energietransitie kunnen helpen. Misschien een voorverkenning/gebiedsanalyse. 

Dat aanbod staat. Deventer: wellicht ten aanzien van netcongestie, smart energy hubs.  

Afsluitend 
Ben Beens vraagt wat er gebeurt als ‘de handdoek’ in de ring gaat. Tijs de Bree: kort gezegd 

geldt dan het ruimtelijk beleid van de provincie. En dat betekent dat wij aanvragen in 

behandeling moeten nemen en daarbij geen grens geldt. Dat is onwenselijk, maar wel het 

gevolg van het niet maken van afspraken. Daar hechten wij waarde aan. Als er een technische, 

inhoudelijke toelichting gewenst is aan de raad, dan staan wij daarvoor open.  




